
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2012-09-25, § 8 

 

 Tid Tisdagen den 25 september 2012 kl 16.30 – 17.40 
   

 Plats Stora Kollegiesalen, Stadshuset 
   

 Justerat Tisdagen den 25 september 2012 

 
 

 

 

Madeleine Sjöstedt   Ewa Larsson 

  

Närvarande  
 

Beslutande ledamöter: 

 Madeleine Sjöstedt (FP) ordförande  

 

Peter Jönsson (M) 

Anna Cederschiöld (M) §§7- 18 

Lennart Jansson (M) 

Per Altenberg (FP) 

Elisabeth Svensson (C) 

Bengt Sandberg (S) 

Sonja Pagrotsky (S) 

Nicklas Nilsson (S) 

Ewa Larsson (MP) 

Sebastian Wiklund (V) 

 
Tjänstgörande ersättare: 

 Mikael Eskman (M)  för Billy Östh (M) 

Sten-Åke Larsson (M)  för Anna Cederschiöld (M) §§1-6 samt §19 

Torkel Tigerschiöld (MP) för Jakop Dalunde (MP)  

 

Ersättare: 

Sten-Åke Larsson (M)  §§7-18 

Erik Hafström (M) 

Petter Krönmark (M) 

Johan Möller (M) 

Tom Hedrup (M) 

Jeanette Hemmingsson (S)  

Martin Engman (S) 

Karin Falk (S) 

Maria Öhman (V) 

 
Tjänstemän 

 Förvaltningschefen Juan Copovi-Mena, Eva Olofsson, Karin Dyne-Wernberg, Elena 

Kiricheinko, Christine Oljelund, Mattias Sjölander, Anna Wahlström, Pontus 

Werlinder, Jenny Rydåker samt biträdande borgarrådssekreteraren David Lindberg. 

Personalföreträdaren Birgitta Andersson och Lotta Häger närvarade §§1- 15, §§17-19.  



  

 

 

 
 § 8 

Nytt idrottspolitiskt program för Stockholms stad. Svar på remiss 

från kommunstyrelsen 
Dnr 1.6-324/2012 

 

Beslut 

Fastighetsnämnden beslutar enligt fastighetskontorets förslag: 

 

1 Fastighetsnämnden beslutar att till kommunstyrelsen överlämna och åberopa 

 kontorets svar på remissen ”Förslag till nytt idrottspolitiskt program för 

 Stockholms Stad”.  

 

2 Fastighetsnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

 

Handlingar i ärendet 

Fastighetskontorets tjänsteutlåtande från den 11 september 2012. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Madeleine Sjöstedt m.fl. (FP), Peter Jönsson m.fl. (M), Elisabeth 

 Svensson (C), Bengt Sandberg m.fl. (S) och Sebastian Wiklund (V) föreslår (se 

 beslutet). 

 

2) Ewa Larsson m.fl. (MP) och föreslår att fastighetsnämnden beslutar enligt 

 följande: 

 

- Avslå förvaltningens förslag till beslut 

- Bifalla följande svar på skrivelse: 

 

 Det är positivt att ta del av ett förslag till idrottspolitiskt program som tar sin 

 utgångspunkt i folkhälsoperspektivet. Det är utmärkt att programmet har en 

 folkhälsoprägel och bygger på att idrott och motion handlar om hälsa och 

 välmående för stadens invånare. Det är bra att ansvaret för helheten fastslås i 

 programmet. Folkhälsa är ett ansvar för alla delarna av Stockholms stad och inte 

 enbart för idrottsnämnden. Detta är en förutsättning för att nå bra resultat. 

 

 Nedan följer Miljöpartiets synpunkter på hur programförslaget kan utvecklas 

 ytterligare. 

 

 Höj ambitionsnivån för fokusområdet tillgänglighet 

 

 Ett viktigt fokusområde som programmet tar upp är tillgänglighet. Vi anser dock 

 att ambitionsnivån är för lågt ställd. Programmet beskriver nuläget i staden där 

 funktionsnedsatta idrottar i mycket mindre utsträckning än övriga befolkningen. 

 Det är alltså mycket viktigt att vi ställer höga krav på vad staden ska 

 åstadkomma. Vi vill bland annat påpeka vikten av att satsa på spontanidrott för 

 personer med funktionsnedsättning. Utegym anpassade för personer med 

 funktionsnedsättning är ett steg i rätt riktning. Även andra former av 



  

 spontanidrott bör kunna tillgänglighetsanpassas. 

 

 Exempel på hur ambitionsnivån i programmet kan höjas är följande skärpningar 

 av skrivningarna. Meningen ”Stadsdelsnämnderna och idrottsnämnden ska 

 verka för att berika utbudet av aktiviteter för personer med 

 funktionsnedsättning” (se sida 6) bör ändras till ”Stadsdelsnämnderna och 

  idrottsnämnden ska berika utbudet av aktiviteter för personer med 

 funktionsnedsättning”. Meningen ”Stadsdelsnämnderna ska verka för att 

 personer boende på gruppbostad erbjuds möjlighet till regelbunden fysisk 

 aktivitet” (se sida 7) bör ändras till ”Stadsdelsnämnderna ska tillse att personer 

 boende på gruppbostad erbjuds möjlighet till regelbunden fysisk aktivitet”. Till 

 sist bör meningen ”Idrottsnämnden ska arbeta för att utveckla utbudet för 

 personer med funktionsnedsättning vid stadens sim- och idrottshallar” (se sida 

 7) ändras till ”Idrottsnämnden ska utveckla utbudet för personer med 

 funktionsnedsättning vid stadens sim- och idrottshallar”. 

 

 De indikatorer som ingår i Programmet för delaktighet för personer med 

 funktionsnedsättning är ”Andelen barn och ungdomar med funktionsnedsättning 

 som deltar i fritidsverksamhet” och ”Andelen vuxna med funktionsnedsättning 

 som deltar i fritidsverksamhet”. Risken med alltför generella indikatorer är att 

 vissa grupper glöms bort. För att kunna anpassa satsningarna på rätt områden bör 

 uppdras åt förvaltningen att återkomma med förslag på indikatorer som ger en 

 bild av hur situationen ser ut för olika typer av funktionsnedsättningar. Vi anser 

 också att det är viktigt att ytterligare kvantifiera målsättningarna med en 

 indikator som mäter utbudet av idrottsaktiviteter för personer med 

 funktionsnedsättning. Detta för att se hur utbudet förändras över tid. 

 

 Förtydliga stadsplaneringens betydelse för folkhälsoarbetet 

 

 Det är positivt att förslaget till program betonar att alla stadens nämnder och 

 bolag har ett ansvar för folkhälsofrågan. Det är mycket viktigt med en ökad 

 samverkan mellan idrottsnämnden och andra nämnder, inte minst utbildnings-, 

 stadsbyggnads- och exploateringsnämnden.  

 

 Bostadsområden bör planeras med hänsyn till människors behov av att 

 motionera och med god tillgång till både organiserad idrott och spontanidrott i 

 närområdet. Idrottshallar ska planeras kollektivtrafiknära för att fler ska kunna 

 välja ett hållbart och hälsofrämjande sätt att ta sig till träningen. Grönområden 

 uppmuntrar till spontanidrott och till att cykla eller promenera. Skolan har också 

 möjlighet att lägga grunden till en aktivare livsstil både genom skolidrotten och 

 genom att uppmuntra cykling eller promenad till skolan. Många elever men även 

 utomstående använder skolgården för fysisk aktivitet efter skoldagens slut. Att 

 satsa på skolgårdar som ytor för spontanidrott är en smart satsning i en 

 tätbebyggd stad.  

 

 I förslaget till idrottspolitiskt program saknas skrivningar om vikten av att staden 

 planeras på ett sätt som främjar fysisk rörelse, exempelvis promenader framför 

 stillasittande bilåkning. Genom att planera och bygga på smartare sätt kan staden 

 stimulera och uppmuntra människor att röra sig mer och på så sätt främja 

 folkhälsan. Inom fokusområdet ”Anläggningar och ytor” bör förtydligas att 

 stadsbyggnads- och exploateringsnämnden ska verka för en planering som 

 främjar fysisk rörelse. Detta bör även förtydligas för fokusområdet 

 ”Samverkan” under underrubriken ”Ansvar” (Se sida 11 och 12.). 



  

 

 Lyft in klimat och miljö i programmet 

 

 Vi saknar klimat och miljö i programförslaget, vilket är viktiga delar av ett 

 modernt, framtidsinriktat idrottspolitiskt program. Idrottsanläggningar ska 

 byggas av miljöanpassade material och med låg energiförbrukning. Exempelvis 

 bör anläggningarnas lämplighet för solceller på taken undersökas. I samband 

 med renoveringar av äldre idrottsanläggningar ska Idrottsnämnden verka för att 

 miljöanpassning sker.  

 

 Stockholms luft är mycket dålig och stark kritik har riktats mot staden från EU. 

 Satsningar på utomhusidrott i innerstaden bör gå hand i hand med en långsiktig 

 plan för att förbättra luftkvaliteten. Det är en mycket viktig folkhälsofråga. 

 

 Idrottsmark bör endast i undantagsfall exploateras. Om ändå exploatering sker 

 på idrottsmark ska den exploaterade idrottsmarken ersättas med likvärdig NY 

 yta.  I programmet benämns kompensation som ”likvärdig yta”. Det bör 

 förtydligas att detta innebär att den exploaterade marken ersätts med annan 

 mark. Det går alltså inte att betrakta exempelvis upprustningar av befintlig 

 idrottsyta som kompensation för idrottsyta som exploateras. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) ställer de framlagda förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Madeleine Sjöstedt m.fl. 

(FP), Peter Jönsson m.fl. (M), Elisabeth Svensson (C), Bengt Sandberg m.fl. (S) och 

Sebastian Wiklund (V). 

 

 Reservation                                                                                                             

Ewa Larsson m.fl. (MP) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 

Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av Bengt Sandberg m.fl. (S) och Sebastian Wiklund (V) 

enligt följande: 

 

 Vi är glada över beslutet att ta fram ett nytt idrottspolitiskt program. Framförallt 

 anser vi att det är positivt att det nya idrottspolitiska programmet sätter 

 folkhälsan i fokus och därigenom inte endast fokuserar på idrottsnämndens 

 arbete utan tar avstamp i att detta arbete måste bedrivas av många av stadens 

 förvaltningar. Inte minst utbildningsförvaltningen och stadsdelsförvaltningarna 

 måste vara aktivt delaktiga i arbetet om vi ska nå det långsiktiga målet att alla 

 Stockholmare år 2030 utövar idrott och motion utifrån sina önskemål och 

 förutsättningar. 

 

 Vi hade gärna sett högre ambitioner i det idrottspolitiska programmet. För att nå 

 målet om att alla stockholmare ska vara i rörelse kommer det att krävas att 

 staden tar ett aktivt ansvar för att erbjuda alla möjlighet till rörelse och motion. 

 Det innebär bland att staden ska agera som en långsiktig fastighetsförvaltare, 

 som underhåller och utvecklar sina idrottsfastigheter. Det handlar både om att 

 höja lägsta nivån på idrottsfastigheter, och att värna och utveckla stadens mest 

 populära fastigheter. Det handlar om långsiktig ekonomisk politik, där staden 

 investerar i god kvalitet och tillgodogör sig de vinster som god kvalitet kan ge. 

 Upphandlingsmissar som kostar förvaltningarna miljontalskronor, såsom var 

 fallet med simhallen i Högdalen, måste undvikas.  



  

 

 Klubbas det nya idrottspolitiska programmet i kommunfullmäktige så innebär 

 det att fullmäktige som konsekvens måste förstärka förvaltningens budget såväl 

 som fastighetsförvaltningens investeringsbudget. Redan idag är det stor brist på 

 halltider för både föreningar och spontanmotionärer och ska idrotten i staden bli 

 tillgänglig krävs att investeringstakten i nya anläggningar och planer ökar.  

 

 Vi konstaterar att indikatorerna för anläggningar och fysisk aktivitet är för snäva. 

 För att målet verkligen ska kunna mätas måste en eller flera indikatorer som 

 mäter Stockholmarnas tillgång till idrottshallar tillföras. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Eva Olofsson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


